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Ministr Dobeš varoval před úbytkem peněz ve vysokém
školství. V pátek podal demisi
23. března 2012, autor: Helena Stinglová; rubrika: i-Forum informuje
Agendu ministra školství Mgr. Josefa Dobeše, který v pátek 23. března předal premiérovi demisi, převezme dočasně
jeho první náměstek Ing. Ladislav Němec. Ministr to oznámil na čtvrteční tiskové konferenci s tím, že není schopen
akceptovat škrty v rozpočtu rezortu, na nichž se ve středu shodla vláda. Ve funkci by měl setrvat do konce března. Kdo
ho v čele úřadu nahradí, zatím není jasné.

Zleva náměstek Ing. Ladislav Němec a ministr školství Mgr. Josef Dobeš.
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Podle rozhodnutí vlády musí letos rezort školství ušetřit 2,5 miliardy korun, což by vedlo podle ministra k nepřijatelnému
snížení platů učitelů nebo rozpočtu vysokých škol. „Nechci omezit peníze ve školství, protože jsou na samém chvostu
Evropy, co se týká hrubého domácího produktu. Tam jsme na třiadvacátém místě. Další brutální snížení povede k
ohrožení perspektivy školství a tohoto národa," varoval ministr. Původně se přitom hovořilo o tom, že úřad přijde dokonce
o 4,5 miliardy. „Peníze musí zůstat v rezortu, nemůžou jít do děravého rozpočtu ministra financí,“ podotkl.
Osekávání rozpočtu školského rezortu ministr Dobeš označil za porušování programového prohlášení vlády. Proto chce
ve funkci skončit. Odmítl, že by to byl účelový únik před odpovědností za jiné úkoly, například za potíže s čerpáním
peněz z evropských fondů.
„Můj nástupce, který přijde, to bude mít těžké, protože to, co se stalo na konci minulého roku, když jsem musel najít
peníze na učitele, vedlo k tomu, že vysoké školy jsou podfinancovány a ztratily 1,2 miliardy korun,“ připustil ministr
Dobeš. „Druhá, podstatnější věc, která se stala ve vysokém školství, je to, že normativ jsme otočili na poměr 80 ku 20.
Vysoké školy dnes dostávají 80 procent na žáka a dvacet procent na kvalitu. Propad některých univerzit a vysokých
škol je 13 procent. To je na hraně toho, co je únosné. Kdybychom sáhli na další peníze vysokých škol, tak zde nastane
velký problém,“ prohlásil.
Úřad dočasně převezme náměstek Ladislav Němec, se kterým hodlá ministr Dobeš také prodiskutovat situaci Fakulty
právnické Západočeské univerzity. Ministr v tomto týdnu ohlásil, že v pondělí 26. března oznámí svůj verdikt, zda fakulta
může přijímat nové studenty do prvních ročníků, či nikoliv. Vzhledem k nastalým okolnostem ve čtvrtek nebyl schopen
říct, zda toto rozhodnutí stihne ještě ve funkci učinit.
  Prohlášení Univerzity Karlovy v Praze
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